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ROO.0012.2.2021.RG    

 

Protokół Nr 15/2021 

ze wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy Kwilcz 

odbytego w dniu 8 września 2021 r. w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Kwilczu 

 

Przewodniczący Rady Gminy Kwilcz p. Grzegorz Korpik otworzył o godz. 1600 wspólne 

posiedzenie Komisji Finansowo-Gospodarczej Rady Gminy Kwilcz oraz Komisji 

Samorządowo-Oświatowej Rady Gminy Kwilcz oraz powitał Wójta Gminy p. Stanisława 

Mannka, Skarbnika Gminy p. Renatę Sokółka, przedstawiciela Centrum PISOP p. Natalie 

Pawlicką, radnych, p. H. Raczyńska Sołtysa Sołectwa Miłostowo.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności pracowników Urzędu Gminy stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Na podstawie listy obecności radnych na posiedzeniu prowadzący stwierdził prawomocność 

obrad. Nieobecni: p. A. Ceglarek, p. M. Królak, p. A. Nowak, p. J. Syk, p. J. Witan 

 

Następnie p. Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z poprzedniego posiedzenia 

wspólnego był dostępny na stronie internetowej oraz przesłany radnym za pośrednictwem 

poczty elektronicznej.  Uwag do protokołu nie zgłoszono, protokół przyjęto przez aklamację.  

Przewodniczący przedstawił zebranym proponowany porządek obrad, zgodnie z treścią 

zaproszenia:  

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2. Stowarzyszenie Centrum PISOP przedstawienie działalności i możliwości 

współpracy. 

3. Informacja przewodniczących komisji stałych z prac komisji. 

4. Informacja o komunikacji publicznej na terenie gminy i powiatu. 

5. Ocena przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze br. na podstawie 

informacji Wójta. 

6. Omówienie projektów uchwał. 

7. Sprawy bieżące. 

 

Zawiadomienie o zwołaniu posiedzenia stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

Uwag do proponowanego porządku obrad nie zgłoszono, w związku z czym przystąpiono do 

jego realizacji. 
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Ad. 2 

p. Natalia Pawlicka pokrótce przedstawiła działalność Centrum PISOP. 

Informacja na temat stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

p. Pawlicka udzieliła odpowiedzi na zadane pytania dotyczące ewentualnej współpracy. 

p. Przewodniczący podziękował za udział w posiedzeniu komisji. 

Ogłosił 10 minutową przerwę. 

Ad. 3 

Przewodnicząca komisji finansowo gospodarczej p. J. Kwiatkowska-Sokółka przedstawiła 

informacje z dotychczasowych prac komisji. 

Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

p. Korpik wyjaśnił, że  w informacji chodziło głównie o ewentualne sprecyzowanie i 

przegłosowanie wniosków, które wynikały z dyskusji, a nie były poddane głosowaniu na 

komisji,  a to jest podstawą działania komisji. Dodał, że w trakcie dyskusji na ostatnim 

posiedzeniu komisji finansowo gospodarczej  nt. działalności sołectw pojawił się głos, że 

sołectwa nie dysponują żadnymi środkami, Wójt zawsze je  znajdzie ale trzeba o nie 

występować. Wówczas p. Korpik zaproponował  zabezpieczenie środków w budżecie jako 

rezerwę dla sołectw. W trakcie dyskusji zasugerowano inna forme wsparcie dla sołectw – 

dotacje wówczas, wyjaśnił, że te kwestie te muszą być uzgodnione z panią Skarbnik. 

p. Skarbnik – odpowiedziała, że sołectwa dysponują środkami w ramach planów finansowych, 

każda dodatkowa sytuacja występująca w trakcie roku dotychczas była rozpatrywana na 

bieżąco, ponadto sołctwa mają możliwość przenoszenia własnych środków na inne cele w 

ramach planu nigdy środków niewykorzystanych nie zabierano do budżetu gminy.  

p. Korpik wyjaśnił,  że chodziło o to, że są sytuacje szybkiej decyzji, a nie zawsze jest to 

możliwe niekiedy potrzebna jest decyzja rady. Chodzi o to, aby  środki były dostępne w każdej 

sytuacji. 

p. Skarbnik dodała, że środki można zaplanować w ramach rezerwy celowej z jednoczesnym 

upoważnieniem  dla Wójta do dysponowania zabezpieczonymi środkami. 

p. Prętki uważa, że taki sam problem występuje w Stowarzyszeniach ponieważ w przy 

aplikowaniu o środki np. ze Stowarzyszenia Puszcza Notecka zadanie należy wykonać ,a  

dopiero później jest refundacja poniesionych kosztów. Przedstawił w jaki sposób problem 

rozwiązała Gmina Sieraków ( pożyczki dla stowarzyszeń). 

Zebrani dyskutowali nt. możliwości zabezpieczenia w budżecie gminy środków na potrzeby 

sołectw tj. remonty kontynuowane i inne potrzeby w danym roku budżetowym. 
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Sołtys Sołectwa Miłostowo wspomniała, że podczas pierwszej dyskusji nad zawieszeniem 

wyodrębnienia Funduszu Sołeckiego była mowa o rezerwie dla sołectw na remonty 

kontynuowane i inne nieprzewidziane potrzeby. 

p. Korpik każdy pamięta przebieg dyskusja, ale dzisiejsza propozycja jest godna rozważenia. 

p. Wójt stwierdził, że powinien dysponować takimi środkami, ale przy projektowaniu budżetu 

jest to trudne je wydzielić. Jak dotychczas nie było negatywnych decyzji jeżeli zaistniała 

potrzeba  sfinansowani przedsięwzięć w sołectwach. 

p. Przewodniczący komisji sprecyzował Wniosek o zabezpieczenie w budżecie gminy na rok 

2022  rezerwy celowej do 100 tys. zł z przeznaczeniem na wkład własny do projektów 

przygotowywanych przez jednostki pomocnicze tj. sołectwa. 

p. Prętki  uważa, że wniosku nie należy ograniczać tylko do sołectw winien to być fundusz 

otwarty dla wszystkich również  organizacji pozarządowych ( Fundusz Inicjatyw Lokalnych). 

p. Korpik wyjaśnił, że środki dla organizacji pozarządowych w budżecie są zabezpieczone w 

ramach konkursu. 

p. Skarbnik wyjaśniła, że zapis winien dotyczyć rezerwy na projekty. 

Wniosek o zaplanowanie rezerwy celowej w budżecie roku 2022 na wkład do projektów do 

100 tys. zł. 

Za wnioskiem głosowało 9 członków komisji obecnych na posiedzeniu. 

Następnie p. przewodniczący Komisji samorządowo oświatowej przedstawił informacje z 

wizytacji placówek oświatowych pod kątem przygotowania do rozpoczęcia nowego roku 

szkolnego ( szczegóły kontroli zawarto w protokole komisji). 

Dyrektorzy poszczególnych placówek przedstawili zakres wykonanych prac remontowych jak 

również dalsze potrzeby w tym zakresie. 

Szkoła Podstawowa w Luboszu – wyremontowano i umeblowano kuchnie wraz ze stołówką ze 

względu na wzrost kosztów nie wykonano pełnego zakresu prac. Wyremontowano korytarz 

górny planuje się remont korytarza dolnego. Remonty wykonano przy udziale sponsoringu. 

Przedszkole w Kwilczu- wykonano remont centralnego ogrzewania dyskutowano nt. wejścia od 

ul. Nowe Osiedle, które było chwilowym rozwiązaniem, ale ze względu na złą jakość 

nawierzchni zostało zamknięte. Kolejne planowane prace remontowe to wymiana posadzek i 

malowanie sal. Podczas rozmowy z Dyrektorem Przedszkola oraz pracownikami wspomniano 

o potrzebie pobudowania nowego obiektu przedszkolnego wraz ze żłobkiem. 

Szkoła Podstawowa w Kwilczu – ze względu na trudne warunki pracy w okresie upałów 

zainstalowano klimatyzacje w niektórych pomieszczeniach. Pracownik gospodarczy wykonał 

tablice ogłoszeniowe wyremontowano cały pion od strony świetlicy oraz ciąg kanalizacyjny. 



 

 

4 

 

Wyremontowano i doposażono kuchnie wraz ze stołówką. W celu bezpieczeństwa zachodzi 

potrzeba wymiany głównego wyłącznika prądu. 

Zastępca Wójta uczestniczący w wizytacji poinformował, że organ prowadzący do roku 2022 

zobowiązany jest dostosować oddziały przedszkolne do wytycznych ministerstwa. 

p. Halasz dodał, że dyrektorzy informowali o problemach z zatrudnieniem  kadry 

nauczycielskiej, ponadto w Luboszu poruszono kwestie termomodernizacji i rozbudowy szkoły 

z uwagi na wyż demograficzny. 

Nawiązał do uchwały w sprawie stypendiów przypomniał, że została ona odłożona i po 

ukształtowaniu rady rodziców proponuje do niej powrócić. 

Jednym z problemów, który winniśmy jako rada przedyskutować jest budowa przedszkola i 

żłobka w Kwilczu. 

p. Dziuba dodała, że dyrektor przedszkola informowała o braku możności pozyskania środków 

zewnętrznych na budowę przedszkola. 

p. Wójt poinformował, że w poniedziałek odbędzie spotkanie z projektantem w sprawie 

opracowania wizualizacji przedszkola z pocieszeniami na  żłobek i przygotowania wniosku, 

być może będą możliwości finansowania inwestycji z programów nowego ładu. 

p. Korpik zapytał o lokalizację nowego obiektu. 

p. Wójt rozważany jest teren przy przedszkolu. 

p. Prętki powiedział, że nie wie co będzie zawierał protokół z wizytacji placówek oświatowych, 

ale chce poinformować, że na początku wizytacji po zadaniu pytania dyrektorowi szkoły w 

Luboszu i bezczelnym jego potraktowaniu opuścił posiedzenie. Chciał zadać pytanie w imieniu 

mieszkańców dotyczące braku wpisu na świadectwach osiągnięć dzieci. Został wyśmiany i 

przekrzyczany przedstawił przebieg zaistniałej sytuacji. W związku z zaistniałą sytuacją 

uniemożliwiono mu wykonywanie mandatu radnego. Ubolewa nad tym, że przewodniczący 

komisji nie zareagował w porę i nie przerwał niekomfortowej sytuacji. 

p. Halasz poinformował, że protokół będzie spisany w najbliższym czasie i przedłożony 

potwierdził brak reakcji z jego strony w przebiegu wymiany zdań. Przypomniał, że były różne 

dyskusje w radzie na sesjach czy też komisjach, ale nikt nie opuścił posiedzenia. Po 

opuszczeniu posiedzenia przez radnego przewodniczący komisji zwrócił uwagę p. Dyrektor, że 

radny ma prawo poruszyć każdą sprawę czy zadać jakiekolwiek zapytanie.  

p. Mizera stwierdziła, że dyskusja przebiegała pod wpływem emocji z obu stron, obie strony 

uniosły się honorem a my jako radni byliśmy zszokowani. Dodała, że radni musimy też być 

cicho i pokorni  wobec swoich wyborców. 

p. Korpik nie zgodził się z wypowiedzią przedmówczyni. Powiedział, że podstawowym 

działanie radnego jest dyskusja na wszystkie tematy. Uważa, że najlepszym wyjściem będzie 

złożenie zapytania na piśmie. Nie zna przebiegu sprawy, ale nie można osądzać jeden drugiego. 

Nie możemy też załatwić spraw na tzw. boku musimy być otwarci wobec siebie i wobec 

społeczeństwa. 

p. Wójt odnosząc się do wizytacji w placówkach wyraził swoje niezadowolenie ponieważ dzień 

wcześniej odbył spotkanie z dyrektorami na którym z ich strony nie było żadnych uwag i 

potrzeb, a komisji przedstawiono wiele spraw. 

Na tym dyskusję zakończono. 

 

ad.4. W tym punkcie poddano dyskusji informację nt. komunikacji publicznej na terenie 

gminy i powiatu. 

Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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p. Wójt poinformował, że w dniu wczorajszym tj. 7 września br. odbył spotkanie z dyrektorem 

PKS Gorzów na którym przedyskutowano zaistniały problem. Podobna sytuacja zaistniała w 

Gminie Pniewy wobec czego podjęte zostaną wspólne działania w celu transportu 

międzygminnego. Ustalono opracowanie biznes planu połączeń ( koszty opracowania poniosą 

Gmina Kwilcz, Gmina Pniewy i PKS Gorzów) jednocześnie przygotowany zostanie wniosek 

do Rządowego Programu Transportu Regionalnego o dofinansowanie uruchomienia 

dodatkowych kursów w ramach istniejącej komunikacji związanej z dowozami szkolnymi. 

Pogram, o którym mowa dopłaca 3 zł do 1 km trasy i jest on opracowany do roku 2028. Kolejne 

spotkanie zaplanowano z początkiem października br., a uruchomienie komunikacji 

międzygminnej planuje się z dniem  1 stycznia 2022 r. Po przygotowaniu niezbędnej 

dokumentacji będzie potrzebna decyzja rady. 

Zebrani dyskutowali nt. zaistniałej sytuacji komunikacyjnej w wyniku dyskusji i informacji 

Wójta o możliwości rozwiązania problemów radni jednogłośnie poparli działania Wójta 

dotyczące organizacji transportu międzygminnego.  

Ad. 5. Przewodniczący Rady zaprosił radnych do dyskusji oraz zadawania pytań dotyczących 

Informacji o przebiegu  wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2021 rok. 

Jako pierwszy głos zabrał p. Korpik powiedział, że po przeczytaniu informacji w celu 

wyjaśnienia pewnych kwestii  co do których nie miał pełnej wiedzy udał się do Skarbnika 

Gminy po wyjaśnienia. Stwierdził, że społeczeństwo wielokrotnie neguje działania władz na 

różnym szczeblu, ale samo nie jest obiektywne w swoich poczynaniach. Przykładem tego są 

zaległości różnego rodzaju w wielu przypadkach pewnie dotyczą tych samych podatników ( 

którzy jego zdaniem mają świadomość, że zaległości po 5 latach zostaną umorzone). 

p. Kwiatkowska Sokółka – zapytała o niewykonanie 10 tys. zł przeznaczonych na zarządzanie 

kryzysowe. 

p. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że wydatek zostanie poczyniony zgodnie z planem w II półroczu 

zakupiony zostanie agregat prądotwórczy. 

p. Dziuba stwierdziła, że informacja zawiera szczegółowe wyjaśniania dotyczące niskiego 

wykonania. Zaległości podatkowe są duże, podatnicy nie płaca swoich zobowiązań ale żądają 

dobrej jakości wody, dobrych dróg i oświetlenia. Z przedłożonej informacji widać ogromny 

wkład pracy p. Skarbnik. 

Nie zgłoszono więcej zapytań. 

p. Przewodniczący Rady – z uwagi na fakt, iż informacja była przedmiotem dyskusji 

połączonych komisji – zaproponował przyjęcie informacji. 

Członkowie komisji stałych informacje przyjęli jednogłośnie. (za głosowało: 9 radnych, 

przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych). 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2021 roku stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu. 

 



 

 

6 

 

Ad. 6 

Prowadzący poprosił Wójta Gminy o przedstawianie projektów uchwał dotyczących:  

 

- Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych i ośrodkach wsparcia, udzielających 

schronienia osobom tego pozbawionym, w tym osobom bezdomnym z terenu Gminy Kwilcz. 

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad wyrażeniem opinii komisji o 

projekcie uchwały. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej 

głosowało: 9 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; 

reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie). 

 

- Projekt uchwały w sprawie ustanowienia służebności gruntowej przez nieruchomość położoną 

w obrębie Kwilcz stanowiącej własność Gminy Kwilcz. 

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad wyrażeniem opinii komisji o 

projekcie uchwały. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej 

głosowało: 8 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymał się od głosu: 1 radny; 

reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie). 

 

- Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Kwilcz. 

p. Wójt wskazał, że przedmiotem zmiany studium są działki ( ogródki działkowe) nabyte od 

KOWR przez Spółkę ZETBEER w Orzeszkowie vis-a vis posesji p. Stefanowskich. 

p. Korpik stwierdził, że posiada informacje iż działki położone w sąsiedztwie są  kl. III i nie 

można na nich nic budować. Co do działek o których mowa w projekcie uchwały było podane 

do publicznej wiadomości obwieszczenie o wydaniu decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach o treści: Wójt Gminy Kwilcz informuje o wydaniu w dniu 14 września 2020 

r. decyzji na wniosek inwestora, stwierdzającej brak potrzeby przeprowadzenia oceny 

oddziaływania przedsięwzięcia na środowisko polegającego na: „Rozbudowie zakładu 

ZETBEER Sp. z o. o. w Orzeszkowie- budowie placu magazynowego od zachodnio- północnej 

strony zakładu, gmina Kwilcz, powiat międzychodzki, województwo wielkopolskie”. 

Kontynuując p. Korpik dodał, że nie spotkał się z takim rozstrzygnięciem sprawy  wówczas 

posiadał wiedzę, że droga należąca do gminy nie była sprzedana jak też przyległe działki nie 

były sprzedane, ani dzierżawione a mimo to Spółka teren użytkowała. Pytanie brzmi czy działki 
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o których mowa są klasę III, jeżeli tak dlaczego przystępujemy do zmiany planu, czy mamy 

wiedzę, że zostaną one odrolnione? 

Wójt odpowiedział, że działki są III klasy przystępując do ich odrolnienia w pierwszej 

kolejności należy podjąć uchwałę , a następnie wystąpić z wnioskiem do Ministerstwa. 

p. Korpik zapytał czy nie można było w taki sam sposób podejść do  sprawy drugiego 

właściciela terenu który planował pobudować mieszkania. 

p. Wójt wskazał, że inne procedury występują przy budownictwie jednorodzinnym i inne  przy 

terenach inwestycyjnych. 

p. Korpik wskazał, że żadna decyzja jeszcze nie zapadła, a właściciel terenu prowadzi prace 

inwestycyjne. 

Wójt odpowiedział, że właściciel ma prawo prowadzić prace porządkowe na swoim terenie. 

p. Prętki – wyrazi swoje zaniepokojone związane z rozbudową zakładu, który coraz bardziej 

ingeruje w głąb wsi zapytał czy działalność nie będzie miała wpływu na istniejącą zabudowę 

mieszkaniowa, czy są jakieś ograniczenia tym zakresie. Dodał, że nadal nie została 

rozstrzygnięta kwestia parkowania i załadunku pojazdów przy zakładzie pomimo zapewnień. 

Podjęto dyskusję nt. rozbudowy i działalności zakładu oraz warunków życia mieszkańców 

Orzeszkowa. 

p. Wójt wskazał, że dalsze procedowanie będą uzależnione od decyzji Ministerstwa w kwestii 

odrolnienia wskazanych działek. 

Na tym dyskusję zakończono. 

Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad wyrażeniem opinii komisji o 

projekcie uchwały. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej 

głosowało: 5 radnych, przeciw głosował: 1 radny, wstrzymało się od głosu: 3 radnych; 

reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie). 

- Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek 4/5, 2/4, 9/30, 42/10 obręb Orzeszkowo, gmina 

Kwilcz. 

Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej 

głosowało: 5 radnych, przeciw głosował: 1 radny, wstrzymało się od głosu: 3 radnych; 

reasumując głosowanie prowadzący stwierdził, iż projekt uchwały został zaopiniowany 

pozytywnie). 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady wskazał, że radni  w ostatnim czasie otrzymali drogą mailową dwa pisma 

dotyczące: 

- Zarządu Powiatu Międzychodzkiego informujące o przyznaniu dotacji Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. Św. Michała Archanioła w Kwilczu  w wysokości 1.800 zł na 
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częściowe pokrycie kosztów prowadzenia odkrywek sondażowych na płaszczyznach ścian 

prezbiterium oraz nawy głównej. 

- Rzecznika Praw Obywatelskich dotyczące problemu ograniczania jawności działania 

organów samorządu terytorialnego w ramach odbywania przez nie obrad i sesji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 2100 Przewodniczący Rady podziękował za udział 

i zamknął wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Gminy Kwilcz.  

 

 

 

Protokolant: ………………………………. 

        Grażyna Piątkowska 

 

 

 

 

                          Przewodniczący Komisji: …………………………… 

                      Grzegorz Korpik 

 

 


